
Protokół nr 2/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 22 lipca 2024 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji rozpoczęto o godz. 10:00 a 

zakończono o godz. 10:45. Komisje obradowały w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Kołakach Kościelnych.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

(lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista 

obecności Zał. Nr 1) i 3 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 

1).  

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej nie odbyło się, ponieważ w posiedzeniu nie uczestniczył 

przewodniczący komisji lub wiceprzewodniczący komisji. Posiedzenie Komisji Rewizyjnej 

przełożono  na 23 lipca 2024 r. na godz. 9:20, przed sesją Rady Gminy. 

W posiedzeniu uczestniczył Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski oraz Skarbnik Gminy – 

Gabriela Mioduszewska. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli Pan Krzysztof Wasiulewski i Pan Marek Kołakowski – 

radni Powiatu Zambrowskiego, Pan Andrzej Dmochowski – prezes OSP w Szczodruchach, 

Pan Adam Łubnicki – prezes ZG OSP w Kołakach Kościelnych oraz Pan Wiesław Kulesza – 

prezes OSP w Rębiszewie-Zegadły. 

Ad. 1)   

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonali Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła porządek posiedzenia 

komisji, który jest jednakowy dla wszystkich komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z pierwszego posiedzenia Komisji. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029, 

    b/ zmian w budżecie gminy na 2024 rok, 

    c/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 

Straży Pożarnych, 

    d/  przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne, 

    e/  przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 

– 2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji, 

    f/ udzielenia dotacji z dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

realizację zadania „Renowacja oraz rozbudowa pomnika marynarzy II batalionu Pułku 

Morskiego”, 

    g/ udzielenia dotacji z dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

wykonanie zadania „Remont organ piszczałkowych z II połowy XIX wieku”. 

5.  Sprawy różne. 

6.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia komisji. 

Członkowie komisji nie zgłosili innych uwag, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o 

przyjęcie  porządku posiedzenia przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

 



Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 2). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 2). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie 

(Zał. Nr 2). 

Ad. 3)  

Protokoły z pierwszego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków z dnia 29 maja 2024 r. zostały przyjęte  jednogłośnie przez poszczególne komisje. 

Ad. 4a i 4b) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024-2029. Wyjaśniła, że  

Otrzymaliście ode mnie zmiany tych uchwał. Wieloletnia Prognoza uległa zmianie w 

dochodach i wydatkach w 2024 roku i w 2025 r. dlatego, że podpisanie umowy na drogi 

dojazdowe na terenie gminy Kołaki Kościelne – tam jest 250 do 300 dni, co wykracza poza 

okres roku budżetowego, więc taka inwestycja powinna być ujęta w przedsięwzięciach, czyli 

w załączniku nr 2 do WPF i ona została ujęta. Natomiast zostały zdjęte te wydatki z roku 

2024 i przeniesione w postaci przedsięwzięć w roku 2025. w zakresie dofinansowania z 

Polskiego Ładu i w zakresie wydatków z Polskiego Ładu. Natomiast środki własne będą  

wydatkowane w 2024 roku. To tyle odnośnie zmian do WPF. 

Natomiast co do zmian w budżecie, to przeczytam zmiany dlatego, że otrzymaliście Państwo 

te zmiany dzisiaj. I tak w dziale 75095 – 19,95 zł to jest nadanie pesel dla obywateli Ukrainy, 

mówię o dochodach. Pomoc społeczna  11 411 zł – „Posiłek w szkole i w domu”. Natomiast 

zmniejsza się planowane dochody w budżecie: transport i łączność – to kwota o której 

mówiłam przed chwilą 7 695 tys. – tj. budowa dróg dojazdowych – ta kwota dofinansowania 

będzie mniejsza dlatego, że kwota przetargowa była mniejsza, jest to procentowo i będzie 

opiewała na 7 024 100 zł i taka kwota została umieszczona w przedsięwzięciach w WPF. 

Natomiast przenosi się dochody i tutaj zostało tylko przeniesione między paragrafami dlatego, 

że okazało się, że część wydatków z krajowego systemu cyberbezpieczeństwa 

„Cyberbezpieczny samorząd” będzie wydatkami majątkowymi i przeniesione zostały wydatki 

z dochodów bieżących na dochody majątkowe. Również działalność usługowa, czyli 

renowacja i rozbudowa pomnika marynarzy II batalionu Pułku Morskiego. Tam jest też zdjęte 

z Polskiego Ładu, czyli z paragrafu 6370 i dane na 6090 dlatego, że będzie to w formie 

dotacji i dlatego Państwo macie ten zmieniony załącznik dotacyjny, zwiększony o 150 tys. – 

dotacja dla Parafii Rzymsko-Katolickiej dlatego, że ta renowacja będzie wykonywana przez 

Parafię, zdjęta z naszych wydatków. One są w formie wydatków, tylko wcześniej był w 

formie naszych wydatków majątkowej, a w tej chwili jest w formie wydatków majątkowych, 

ale w formie dotacji. Różne rozliczenia, tj. subwencja wyrównawcza, zmieniła się 



klasyfikacja, jest przeniesienie z 2092 z rozdziału 75831 do 75806, paragraf wydatkowy 

zostaje bez zmian. Zwiększa się planowane wydatki, które wystąpiły po stronie dochodów – 

19,95 zł nadanie peselu i 11 417 zł na „posiłek w szkole w domu”. Zmniejsza się to co 

wystąpiło po stronie dochodów, czyli zmniejsza się planowane wydatki po stronie wydatków 

7 695 tys. jest to ta rozbudowa dróg dojazdowych. Ona znalazła się w przedsięwzięciach w 

2025 roku. Zwiększa się załącznik dotacyjny o 150 tys. i to jest przeniesienie z naszych 

wydatków majątkowych w postaci dotacji. To jest tle, jeśli chodzi o zmiany budżetowe i 

zmiany WPF. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 - 2029, więc poszczególne 

komisje wyraziły swoje opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2029 został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2029 został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2029 został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do zaproponowanych zmian w budżecie gminy na 2024 

rok, więc poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2024 rok został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2024 rok został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2024 rok został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że 

obecna uchwała zakłada ekwiwalent w wysokości 30 zł za działania ratownicze ochotników 

strażaków oraz 30 zł za udział w szkoleniach i ćwiczeniach. Natomiast uważam, że za udział 

w szkoleniach i ćwiczeniach trzeba tą kwotę obniżyć i proponujemy stawkę 5 zł, ponieważ 

jak sama nazwa mówi – jest to ochotnicza straż pożarna i jeśli ktoś chce podnosić własne 

kwalifikacje, to nie powinno to być dodatkowo płatne. Natomiast ustawowo musimy jakąś 

kwotę założyć, dlatego proponujemy 5 zł. Szkolenia wyniosły Gminę bardzo dużo, dlatego 

proponujemy, żeby tą stawkę obniżyć do 5 zł. Natomiast stawkę 30 zł pozostawić na działania 

ratownicze. 

Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Eugeniusz Krajewski zaproponował 

podniesienie stawki o 5 zł na działania ratownicze. 

Wójt Gminy – jeżeli Gminę stać, to bardzo proszę, może być i 50. To do Państwa decyzja 

należy, także proszę o dyskusję i propozycje. 

Głos zabrał Pan Marek Kołakowski prezes OSP Krusze – jak Wójt powiedział właściwie, bo 

tam takie nieporozumienie może być, niech będzie, to już decyzja do Was, czy te 5 zł 

podnieść, ale tam też szkolenia nie muszą być 5, może być i 4, nawet i 3. Bo to nie chodzi o 

pieniądze... 

Pan Adam Łubnicki – 2 zł za szkolenie… 

Eugeniusz Krajewski – a tutaj podnieść 

Adam Łubnicki – my nowych ludzi musimy przeszkolić, jest taka sprawa, że jak strażak nie 

ma szkolenia, nie jest strażakiem. 

Eugeniusz Krajewski – nie może wyjeżdżać w ogóle do akcji ratowniczych. 

Ogólna dyskusja. 

Wójt Gminy – proponuję, żeby te 5 zł zostało, żeby to jakoś wyglądało, to nie są jakieś 

wielkie pieniądze. Natomiast co do 30 zł za działania ratownicze, może Pani Skarbnik się 

wypowie. 

Skarbnik Gminy – jak już Państwu wspomniałam, to nie chodzi o to czy 5 czy 10 zł, tylko 

chodzi o to, że nasze dochody  spadają drastycznie a wydatki rosną dwa razy jak dochody. Ja 

w tym roku nie mam zaplanowanych tych 5 zł. Może to się Państwu wydawać, że to jest to 

znikoma kwota a w brew pozorom to nie jest taka znikoma kwota. Bo jeśli nam zostanie 

podniesiony prąd, ja też nie mam tego zapewnionego w budżecie, bo skąd miałam to 

przewidzieć, to będę musiała skrobać po poszczególnych wydatkach, żeby zapewnić te 

wydatki, które są w tym roku poniesione. Jeśli coś takiego Państwu przychodzi do głowy, to 

bardzo proszę o następny rok a nie w tym roku. 

Pan Marek Kołakowski – tu jest taka sytuacja, że te szkolenie podstawowe jest dwa razy w 

roku albo raz i w tym roku jest to jedyne szkolenie w sierpniu. 

Wójt Gminy – ale temat szkolenia jest zamknięty 5 zł,  jeżeli Państwo wyrażą zgodę. 

Natomiast rozmawiamy o kwocie 30 zł. Tu propozycja Pani Skarbnik jest dobra, żeby w tym 

roku to pozostawić a zastanowić się nad tym od nowego roku. 

Eugeniusz Krajewski – może być. 

Marek Kołakowski – może być. 

Wójt Gminy – nie ma tego w planach, nie ma tego w budżecie i będzie problem żeby te środki 

wygospodarować w tej chwili, skoro nie ma w planach. 

Skarbnik Gminy – ale nie tylko te środki, ale będzie nam brakowało dużo więcej innych 

środków. Sami Państwo wiecie, jak rosną wydatki w tej chwili a mamy problem z przyrostem 

dochodów. Jest propozycja zmiany finansowania jst, czyli zmniejszenie subwencji a 



zwiększenie udziałów w PIT-ach. Jeżeli to zostanie podpisane, ta propozycja, to jest na 

stronie samorządowej, że będziemy mieli milion więcej dochodów, ale nie wiem czy to 

zostanie podpisane na 2025 i czy to będzie akurat w tej wersji, w której podane jest. Na razie 

jest to propozycja, zobaczymy. 

Wójt Gminy – rozumiem, że Panowie Prezesi przychylają się do propozycji. 

Pan Marek Kołakowski – nie wiem, czy my mamy wysłać tych chłopaków, czy aż za rok? 

Wójt Gminy – nie, będzie uchwała, wysokość stawki będzie 5 zł i normalnie zgłaszamy do 

szkoleń. O tym przeniesieniu na drugi rok zmiany stawki, mówimy o stawce za działania 

ratownicze tylko. Szkolenia już mamy ustalone. 

Na tym zakończono dyskusję o stawkach dla strażaków ochotników. 

Poszczególne komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży 

Pożarnych poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych został zaopiniowany 

pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Gminy Kołaki Kościelne omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że została uchwalona ustawa 7 lipca 

2023 roku o zmianie planowanie i zagospodarowaniu przestrzennym, która nakłada 

obowiązek na gminy w terminie do 31 grudnia 2025 roku, do końca następnego roku musimy 

taki plan ogólny uchwalić, żeby móc dalej wydawać decyzje lokalizacyjne, warunki 

zabudowy i tego typu dokumenty. Tego nie unikniemy, my już rozpoczęliśmy procedurę, 

trzeba tą uchwałę podjąć. 

Członkowie Komisji nie wniosły uwag do przedstawionej uchwały, więc poszczególne 

komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 6). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2030 oraz określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji omówił Wójt Gminy. 

Wyjaśnił, że ten dokument stracił ważność w 2022 roku a pojawiły się nowe przepisy, które 

określają nowy sposób sporządzania takiej strategii rozwoju gminy na lata 2024 – 2030 i też 

musimy przystąpić do opracowania takiej strategii. Macie Państwo tutaj harmonogram, w 

jakim trybie będzie opracowywany ten projekt. To będzie opublikowane, ogłoszone, będą 

konsultacje i z końcem 2025 roku Państwo podejmą taką uchwałę. 

Członkowie Komisji nie wniosły uwag do przedstawionej uchwały, więc poszczególne 

komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2030 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji 

został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2030 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji 

został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Kołaki Kościelne na lata 2024 – 2030 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji 

został zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 4f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z dofinansowaniem Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania „Renowacja oraz rozbudowa pomnika 

marynarzy II batalionu Pułku Morskiego” omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że dostaliśmy 

dotację z „Polskiego Ładu” budowę, renowację, budowę pomnika, który znajduje się na 

cmentarzu parafialnym. Wniosek złożyła parafia tutejsza, ksiądz proboszcz złożył wniosek o 

udzielenie takiej dotacji. Formalności wszystkie zostały spełnione i żeby przekazać taką 

dotację i realizować to zadanie, to potrzebna jest uchwała. 

Członkowie Komisji nie wniosły uwag do przedstawionej uchwały, więc poszczególne 

komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z 

dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania 

„Renowacja oraz rozbudowa pomnika marynarzy II batalionu Pułku Morskiego” został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z 

dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania 

„Renowacja oraz rozbudowa pomnika marynarzy II batalionu Pułku Morskiego” został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z 

dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadania 

„Renowacja oraz rozbudowa pomnika marynarzy II batalionu Pułku Morskiego” został 

zaopiniowany pozytywnie  jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Ad. 4g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z dofinansowaniem Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na wykonanie zadania „Remont organ piszczałkowych z II 

połowy XIX wieku”  omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że to jest podobna sytuacja. Wracając 

do poprzedniej treści uchwały, że kwota na renowację pomnika tj. 150 tys. Natomiast tutaj 

dofinansowanie organ piszczałkowych tj. ogólna kwota 600 tys. zł. – dofinansowanie 588 tys. 

Tutaj również parafia tutejsza złożyła wniosek i ksiądz będzie realizował to zadanie na 

przełomie tego i następnego roku i tu też potrzebna jest do tego uchwała. 

Członkowie Komisji nie wniosły uwag do przedstawionej uchwały, więc poszczególne 

komisje wyraziły swoje opinie o projekcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

planu ogólnego Gminy Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 



Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z 

dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na wykonanie zadania 

„Remont organ piszczałkowych z II połowy XIX wieku” został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z 

dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na wykonanie zadania 

„Remont organ piszczałkowych z II połowy XIX wieku” został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z 

dofinansowaniem Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na wykonanie zadania 

„Remont organ piszczałkowych z II połowy XIX wieku” został zaopiniowany pozytywnie  

jednogłośnie (Zał. Nr 9). 

Ad. 6) 

W sprawach różnych Wójt Gminy poruszył ważny temat, dlatego poprosiłem osoby z Komisji 

Rewizyjnej, żeby zostały, ponieważ mamy tu przedstawicieli Powiatu  i musimy podjąć 

decyzję odnośnie pisma, które wpłynęło ze Starostwa, żebyśmy zarekomendowali jakiś 

odcinek drogi powiatowej do remontu w tym, bądź w przyszłym roku. Chciałbym, żebyśmy 

rozpoczęli jakąś dyskusję, żeby jakieś propozycje padły, które drogi wg Państwa są 

najpilniejsze, która droga, bo musimy jedną drogę wybrać, nie można więcej. A w jakiej 

formie Państwo zdecydujecie, to do Państwa decyzja należy. Czy zagłosujemy dzisiaj, czy 

jednogłośnie. Chciałem Państwu powiedzieć, ostatnio byłem na spotkaniu w Starostwie. Tam 

szacunkowy koszt, jaki określono 1 km remontu drogi, przebudowy tj. około 1,5 mln. Powiat 

spodziewa się dofinansowania w wysokości 50%, czyli 750 tys. Wkład własny Powiatu tj. 

750 tys. do kilometra. Powiat od nas oczekuje 50% tej kwoty, czyli ponad 300 tys. do 

kilometra, dlatego trzeba się zastanowić, jakie odcinki wytypujemy i czy nas będzie stać, żeby 

do kilometra ponad 300 tys. dołożyć, skoro nam w tej chwili brakuje na remonty własnych 

dróg. Powiat zasugerował delikatnie, że oni biorą kredyt. To też do Państwa decyzja należy, 

czy będziemy się zadłużać, żeby remontować drogi powiatowe czy nie. Dlatego otwieram 

dyskusję. 

Głos zabrał radny Powiatu Zambrowskiego Pan Krzysztof Wasiulewski. Wyjaśnił, że na 

dzień dzisiejszy Powiat podjął taką decyzję, że w przyszłym roku każda z gmin będzie 

wykonany jakiś remont drogi. Nie na zasadzie takiej, że większość inwestycji szło w miasto i 

podjęliśmy taką decyzję, żeby w każdej gminie była jakaś inwestycja w 2025 roku. Chodzi o 

przyszły rok oczywiście. Jeśli chodzi o dofinansowanie to tutaj Gmina Szumowo i Gmina 

Rutki podjęli taką decyzję, że 50% dofinansowania, a jaką decyzję Gmina Kołaki podejmie, 

żeby ten wkład również Gminy był, czy to będzie 50% czy to będzie mniej. Nie jest 

powiedziane - do 50%. Jeżeli Gminę Szumowi i Gminę Rutki stać na 50% to takie 

dofinansowanie oczywiście będzie. Ale jeżeli przykładowo gminę Kołaki nie będzie stać na 



50%, ale jakiś tam odsetek w tym przypadku – 20% czy 30% to też jest ważne. Dla Powiatu 

chodzi o to, żeby było to dofinansowanie ze strony Gminy. Ze względu na projekt, który 

oczywiście będzie przedstawiony, gdzie w tym projekcie również będzie brane pod uwagę, 

chodzi o tzw. punktację, żeby Pan Wójt wiedział na czym to polega, że jest również 

dofinansowanie z Gminy. Nie jest powiedziane, że to musi być 50%, ale żeby ten wkład 

własny Gminy również był. I teraz decyzja należy, tak jak powiedział Pan Wójt, jak i na 

Zarządzie Pan Wójt powiedział, że decyzja będzie zależała od radnych Gminy Kołaki 

Kościelne. Pan Wójt sam tej decyzji nie podejmie, będzie oczywiście sugerował się opinią 

radnych gminy Kołaki Kościelne. Pan Kołakowski też to samo potwierdzi, że była taka 

informacja, żeby w każdej Gminie coś było robione. 

Radny Powiatu Zambrowskiego Pan Marek Kołakowski – tak zgadzam się z tym. Na terenie 

naszej gminy, wszyscy mieszkamy i wiemy, jakie są drogi. Ja bym proponował zobaczyć te 

drogi, bo i z jednej strony ósemki jak i z drugiej jest jakby… 

Wójt Gminy – myślę, że wszyscy jak tu mieszkamy, to znamy stan tych dróg. Natomiast ja 

uważam, że decyzji o wysokości dofinansowania po stronie gminy dzisiaj nie podejmiemy, bo 

nie ma takiej możliwości. Myślę, że taką decyzję możemy podjąć w chwili, gdy Powiat już 

określi koszty danej inwestycji, którą my zarekomendujemy za chwilę i dopiero wtedy 

będziemy mogli o czymkolwiek rozmawiać. Dzisiaj  mogę powiedzieć, że w budżecie takich 

pieniędzy nie będzie. 

Skarbnik Gminy – na tę chwilę na pewno nie. 

Wójt Gminy – na tę chwilę, być może coś się zmieni, tak jak Pani Skarbnik wcześniej 

mówiła, zmiana w subwencjach. 

Skarbnik Gminy – nie mogę porównywać naszej gminy do gminy Szumowi i gminy Rutki. 

Wójt Gminy – no nie można, ja na Zarządzie mówiłem, bo Pani Starosta mówiła, że trzeba 

równo traktować Wójtów. No nie można równo traktować Wójtów, gmina Zambrów do 

kilometra większe ma możliwości dofinansowania niż gmina Kołaki Kościelne, to jest proste i 

logiczne. 

Skarbnik Gminy – ale możemy się zadłużyć jeszcze. 

Wójt Gminy – to jest ostateczność, możemy się zadłużyć, ale to też Państwo muszą podjąć 

decyzję, jeżeli zechcemy dofinansować w takiej wysokości, jaką zażąda Powiat, będziemy 

musieli się zadłużać. Natomiast, jak mówię, dzisiaj nie podejmiemy decyzji o wysokości 

dofinansowania, natomiast bardzo bym prosił  o dyskusje na temat odcinka, jaki zostanie 

wskazany. 

Członek Komisji Finansów Pan Adam Gołaszewski – w tym przypadku najbardziej Podłatki 

by pasowały, krótszy odcinek. Przez Ćwikły to jest 5 km tej drogi. Pod względem jakości jest 

to jedna z najgorszych dróg 

Członek Komisji Oświaty Pan Janusz Milewski – w tym lesie nie da się przejechać, 

proponował bym, żeby ktoś z Urzędu Gminy przejechał po wszystkich drogach, bo my 

jeździmy po swojej drodze, zrobić jakiś protokół. 

Wójt Gminy – Gmina nie będzie podejmować decyzji, tylko radni. 

Członek Komisji Oświaty Pan Janusz Milewski – ale wtedy bym przedstawił Radzie. 

Wójt Gminy – ale po to tu jesteśmy. 

Członek Komisji Finansów Pan Leszek Gosk – do pierwszej roboty drogi, to moim zdanie 

musi być ta droga łącząca Kołaki – Wiśniewo. To jest główna droga łącząca Zambrów i 

gminę Wysokie Mazowieckie i to jest priorytetem, bo ta droga jest strasznej jakości. A z 

resztą nasilenie ruchu, wszyscy tędy jeżdżą. Wszystkie drogi są ważne. 

Członek Komisji Oświaty Pani Wiesława Klimaszewska - wszystkie drogi są ważne. Ja 

odniosę się do drogi powiatowej Gosie Małe – Gosie Duże, jest w bardzo złym stanie i tak jak 

wszyscy wiecie Państwo Radni, jeździ cała gmina na Biele, na Rutki, na pola, połączona jest 



także z Gminą Rutki. Także natężenie ruchu jest bardziej nasilone. Uważam, że droga jest w 

bardzo krytycznym stanie, popękana, głębokie dziury i byłabym za tą drogą, tego odcinka. 

Członek Komisji Rewizyjnej Pan Krajewski Grzegorz – to tak samo kawałek trzeba by było 

zrobić od ronda do Kołak pod górką zrobić, bo tam przed Czachami też jest pozałamywany 

asfalt i to jest główna droga, którą jeździ każdy, jest wizytówka gminy tak naprawdę a ten 

odcinek nie jest długi. Można by było nie robić całej, pół kilometra, tam gdzie jest najgorzej, 

spękany a ciężarówki i wszyscy jeździmy. 

Wójt Gminy – proponowałbym spisać protokół, propozycje, które tutaj padają napisać i 

zrobimy chyba głosowanie. Chyba, że skorzystamy z nagrań. Jaka Państwo formę proponują 

wyboru drogi – głosowanie? 

Członek Komisji Oświaty Pani Wiesława Klimaszewska – jeśli Państwo głosujecie, ja mam 

bardzo ważne argumenty odnośnie naszej drogi powiatowej Gosie Duże – Gosie Małe i jeśli 

pozwolicie to przeczytam – „W związku z planowanymi inwestycjami dotyczącymi dróg 

powiatowych i gminnych wnoszę o podjęcie decyzji i odbudowy drogi powiatowej Gosie 

Małe – Gosie Duże i przedstawię ważne argumenty. Z uwagi na bardzo zły stan techniczny, 

głębokie ubytki i popękania zagrażające niebezpieczeństwu w ruchu drogowym. Następnie 

przedstawiam i przypominam, iż tą droga przejeżdżają mieszkańcy całej gminy na pola i łąki 

tzw. Biele. Następna argumentacja tzn. niniejsza droga jest połączona z gminą Rutki i z tej 

racji natężenie ruchu jest bardzo duże. Następnym argumentem jest docelowy dojazd 

mieszkańców do gminy Kołaki Kościelne. Bardzo ważnym ujęciem jest to, iż bezpośrednio 

wymieniona droga jest skierowana i łączy z autostradą S8 a w dalszym ciągu z Powiatem 

Zambrowskim. Droga powiatowa, o której mówimy połączona jest z nowo powstałym 

domem kultury w Zaniach – Leśnicy. To jest powód, by droga była bezpieczna dla 

wszechstronnego ruchu, dotarciu społeczności a także gości publicznych, polityków i tym 

podobnie. Z wielkim szacunkiem zwracam się z prośbą do Pana Wójta Gminy Kołaki 

Kościelne do Pana Sylwestra Jaworowskiego, do Państwa radnych gminy oraz do Państwa 

radnych powiatu zambrowskiego o podjęcie decyzji odbudowy nowej nawierzchni 

wymienionej drogi powiatowej, która technicznie jest w 100% najbardziej zniszczoną drogą 

w stosunku do innych dróg. Z poważaniem radna gminy Wiesława Klimaszewska. 

Chciałabym byście się przychylili do mojej decyzji?” 

Wójt Gminy – czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos. 

Członek Komisji Rewizyjnej Pan Krajewski Grzegorz – jeszcze jest jedna droga od Und do 

Kołak. Koło Gołaszewskiego, tam jest tragedia. Tak samo jak z górki zjechać od Kołak w tę 

stronę też są straszne dziury. Te drogi naprawdę są główne… 

Ogólna dyskusja. 

Członek Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka – to wszystkie są takie same, wszystkich nie 

zrobimy. Najbardziej uczęszczana droga z Ćwikieł do Kołak, jestem za tym. Niech sobie 

podyskutują. 

Wójt Gminy – ja proponuję przejść do głosowania, pierwszy odcinek. 

Członek Komisji Finansów Leszek Gosk zaproponował odcinek Kołaki-Wiśniewo. 

Wójt Gminy – Kołaki – Wiśniewo pierwszy odcinek. Oczywiście musimy zdawać sobie z 

tego sprawę, że niekoniecznie cały ten odcinek będzie remontowany, wszystko zależy od 

dotacji. 

Członek Komisji Finansów Leszek Gosk- myślę, że kadencja naszych nowych radnych się nie 

kończy. 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – nie jest powiedziane, że za rok czy dwa nie 

będzie kolejny odcinek robiony. 

Wójt Gminy – to mamy pierwszy odcinek Kołaki – Wiśniewo, poprosimy kto jest za? 

Członkowie komisji głosowali przez podniesienie ręki – 9 głosów za odcinkiem Kołaki-

Wiśniewo. 



Wójt Gminy – to chyba dalsze głosowanie nie ma sensu. 

Członek Komisji Oświaty Pani Wiesława Klimaszewska – ja myślę, że to jest bardzo ważna 

inwestycja i w ten sposób nie powinniśmy podchodzić do jej realizacji, powinniśmy brać pod 

uwagę drogi, które są najbardziej zniszczone. 

Członek Komisji Finansów Leszek Gosk – ta jest tragiczna. 

Członek Komisji Oświaty Pani Wiesława Klimaszewska – stan techniczny dużą gra rolę. 

Wójt Gminy – ja nie mogę sam decyzji podjąć, dlatego tu Państwo jesteście. 

Członek Komisji Oświaty Pan Janusz Milewski - powiedźcie Państwo, jaka droga powiatowa 

była robiona po tej stronie ósemki? 

Członek Komisji Finansów Anna Kulesza – bez przesady, ale jakąś drogę musimy 

wytypować, jakąś decyzję podjąć. 

Ogólna dyskusja. 

Członek Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka – zrozumcie, wszystkiego się na raz nie da. 

Ogólna dyskusja. 

Członek Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka – tak jest przegłosowane. 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – Zarząd Powiatu i radni dwa miesiące temu 

podjęli taką decyzję odnośnie delikatnego remontu ubytków, ich naprawy i wiecie, że 

praktycznie w miesiącu czerwcu i na początku lipca te ubytki dróg, tzw. ciepłym asfaltem to 

wszystko na terenie gminy było robione na drogach powiatowych. Czy w którejś 

miejscowości to nie zostało zrobione? 

Członek Komisji Oświaty Pani Wiesława Klimaszewska – ja przedstawię tak, u nas… 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – ja tylko chcę zapytać, na której drodze to nie 

było zrobione? Czy były robione te ubytki? 

Członkowie komisji – były robione wszędzie. 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – były robione wszędzie. Ponieważ prosiłem, 

żeby w pierwszej kolejności było to robione na terenie gminy Kołaki Kościelne. Wspólnie z 

Panem Markiem Kołakowskim byliśmy u Pana kierownika, naczelnika, który się tym zajmuje 

i praktycznie około miesiąca na terenie naszej gminy to było robione. Kolejna rzecz – wpłynął 

wniosek od sołtysa Czachy odnośnie kwestii naprawy tego chodnika, jak również kwestia 

krzewów. Już na pierwszym Zarządzie, również na pierwszej sesji taki wniosek podjąłem, 

żeby to na terenie naszej gminy też było robione na drogach powiatowych. Jest kwestia 

związana z tzw. ochronnością wylęgów, oczywiście ptaków, że praktycznie od końca 

kwietnia do października jest okres tzw. wylęgowy. Zresztą na ten temat rozmawiałem już z 

Panem Wójtem. Najlepszym okresem byłby okres od października do zimy. Zakrzewienia 

będą robione. 

Radny Powiatu Zambrowskiego Pan Marek Kołakowski – rozmawiałem z Panią Starostą i 

zaproponowała strażakom, jakby nam zapłacili za to, żebyśmy usunęli to co trzeba i 

dogadaliśmy się. Tylko na drugi dzień zadzwoniła, że nie możemy, bo właśnie jest okres 

lęgowy od marca do października. Jest tam tylko czerech facetów i dwóch odchodzi teraz na 

emeryturę, dwóch zostaje i nie mają sił fizycznych, żeby nawet cokolwiek zrobić. Więc 

zaproponowaliśmy im strażaków, bo chętnie chłopacy powiedzieli, że zrobią usługę. Starosta 

powiedział, że zapłaci a na drugi dzień wysłał informację, że nie można. 

Wójt Gminy – co roku Starostwo czeka, aż ten okres lęgowy się zacznie, nie wiem po co i 

dopiero w październiku cokolwiek się robi. 

Członek Komisji Rewizyjnej Grzegorz Krajewski – ten zakręt zrobić, nie trzeba całego 

odcinka. 

Wójt Gminy – właśnie, jak tutaj jest mówione, myślę, że ze względów bezpieczeństwa, trzeba 

by było w ustawach poczytać, czy są jakieś odstępstwa. 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – są odstępstwa, oczywiście. A kwestia tego 

chodnika, co Pan radny z Czach składał, będzie w sierpniu zrobiony, żeby na dzień 



rozpoczęcia roku szkolnego, ten chodnik był. Jeszcze porozmawiamy, może udałoby się 

częściowo, te najtrudniejsze odcinki jeszcze teraz zrobić. 

Ogólna dyskusja. 

Członek Komisji Rewizyjnej Grzegorz Krajewski – tu ludzie wyjeżdżają i jest zagrożenie 

życia. 

Wójt Gminy – proponuję z wydziałem dróg porozmawiać, żeby  ominąć to prawo i skorzystać 

z jakiegoś odstępstwa ze względu na zagrożenia drogowe i ze strażakami się dogadać i zrobić 

to raz dwa. Przynajmniej skrzyżowanie dla lepszej widoczności. Myślę, że jest to możliwe. 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – też tak myślę, za zgodą Pana Wójta straż by 

to zrobiła. 

Członek Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka – a żeby lusterka zamontowali to gdzie? 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – też do Powiatu wniosek trzeba składać. 

Wójt Gminy – czy może Pan spowodować, żeby ze Starostą się dogadać? 

Radny powiatowy Pan Krzysztof Wasiulewski – nie ma problemu, w tym tygodniu sprawę 

załatwię. W środę będę w Powiecie. 

Ogólna dyskusja o remoncie dróg powiatowych. 

Wójt Gminy – jesteście Państwo radnymi i jakąś odpowiedzialność ponosicie, musicie 

podejmować decyzje. Przed chwilą ją podjęliście. Wy znacie drogi, wy znacie potrzeby, ja nie 

znam dróg tak jak wy. 

Ogólna dyskusja. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 6) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 

 

 

        Protokołowała 

 

     Hanna Dąbrowska 

 

 

Przewodniczący Komisji Finansów                  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury              

Rozwoju Gospodarczego                                                      i Spraw Społecznych 

                                                                                         

      Leszek Gosk                                                                        Jolanta Konopka                                      

                      

 

Przewodniczący Komisji Skarg,  

      Wniosków  i Petycji                                                                      

                

     Emilia Wiśniewska 


